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نگاه

در حق  کی روش بی انصافی نکنید

رسول کربکندی
کارشناس فوتبال

تیم ملــی ایران با هدایــت کارلوس کی روش 
توانست را حت ترین صعود ممکن به جام جهانی را 
بدون حتی یک گل خورده و شکست تجربه کند. 
جوانگرایی،  مبارزه با بازیکن سالاری،  برنامه ریزی 
مناسب تمرینی و استفاده از تاکتیک های مختلف 
توسط کی روش تأثیر مســتقیم روی این نتایج 
درخشان داشت. تمام تیم های هم گروه ایران به 
جز سوریه ســرمایه گذاری عظیمی برای صعود 
تیم خود به جام جهانی داشتند و هزینه هایشان 
از تیم ملی ایران بیشتر بوده اســت. ما به خوبی 
می دانیم که در فوتبال کشور در تمام زمینه ها با 
مشکلات بســیار زیاد رو به رو هستیم و به همین 
ترتیب کاری که تیم ملی انجام داد خیلی بزرگ 
بود. این که گفته شود این صعود تاریخی به خاطر 
گروه آســان تیم ملی رقم خورد، هم به نظر من 
بی انصافی در حق کی روش و شــاگردانش است. 
البته خود من معتقدم در قرعه کشــی شــانس 
آوردیم که در این گروه افتادیم. طبیعتا رویارویی با 
عربستان،  استرالیا و ژاپن نسبت به رویارویی با قطر 
و ازبکستان و کره برای فوتبال ایران سخت تر بود. 
اما هیچ کسی در فوتبال ایران فکرش را نمی کرد 
که اتفاقات به این شکل برای ما رقم بخورد. همه 
بابت قطر با داشــتن پول و بازیکنان چند ملیتی 
نگران بودیم،  کره جنوبی از قدرت های آسیا بود و 
ازبکستان  هم همه می دانستند تیم خوبی است. 
چینی ها هم با سرمایه گذاری عظیم می  خواستند 
تاریخ سازی کنند. اما عملکرد حریفان ما کمتر از 
حد انتظار بود و شرایط جدول این را نشان می دهد 
که آنها با روزهای خوب خود فاصله داشــتند. با 
این حال شانس جزیی از فوتبال و زندگی است.  
به نظر من تیم ملــی ایران به ســطحی از بلوغ 
تاکتیکی و شــرایط خوب روحی و روانی رسیده 
که اگر در گروه ســخت تر از این هم قرار داشت 
می توانست به جام جهانی صعود کند. ما اتفاقات 
بسیار بزرگ و مثبتی را در تیم ملی شاهد بودیم 
که نباید به ســادگی از کنار آن بگذریم. همیشه 
شاهد درگیری و حاشیه از ســوی بازیکنان در 
تیم ملی بوده ایم. مدت هاست کی روش همه چیز 
را مدیریت کرده و بزرگتریــن بازیکن ها را روی 
نیمکت می نشاند و هیچ اتفاقی رخ نمی دهد. همه 
با جان و دل در خدمت تیم هستند و برای موفقیت 
تلاش می  کنند. شما دیدید که به تمام جوان ها 
هم فرصت داده می شود و فوتبال ایران حالا یک 
تیم ملی بسیار قدرتمند و قابل احترام دارد که با 
حمایت می تواند کارهــای بزرگ تری هم انجام 
بدهد. فکر می کنم در شرایط کنونی باید به نکات 
مثبت توجه بیشتری داشته باشیم که این راه به 

همین قدرت ادامه پیدا کند.

ورزش جهان

بازداشت راننده تاکسی به خاطر خبرنگار| 
پلیس مســکو راننــده تاکســی را با شــکایت 
خبرنگار فوتبال شــیلیایی که برای پوشش جام 
کنفدراسیون ها به روسیه سفر کرده است بازداشت 
کرد. این راننده تاکســی از فرودگاه تا محل اقامت 
مبلغی معادل 3 میلیون تومان از خبرنگار شیلیایی 
دریافت کرد که باعث شــکایت این فرد به پلیس 
شد. بلافاصله پس از ثبت شکایت هم راننده مذکور 

بازداشت و پول خبرنگار به او بازگردانده شد.
اعلام رونالدو به هم تیمی ها درباره جدایی| 
به دنبال انتشــار اخبار رســمی دربــاره تصمیم 
رونالدو به ترک رئال مادرید در رســانه های جهان،  
نشریه معتبر مارکا اسپانیا نوشــت که رونالدو به 
هم تیمی هایش در تیم ملی پرتغال هم اعلام کرده 
از قهرمان اروپا جدا خواهد شــد. رونالدو در اردوی 
پرتغال به بازیکنان این تیم طبق ادعای مارکا گفته 
اســت: »من از رئال مادرید خواهم رفت. تصمیم را 

گرفته ام و برگشتی هم در کار نیست«.
تخلفات نیمار بر گردن روســل| گزارشی 
46 صفحه ای از سوی ماریا بارتومئو، رئیس باشگاه 
بارسلونا به دادگاه ملی اسپانیا ارایه و در آن ادعا کرده 
اســت که او در ماجرای انتقال نیمار از سانتوس به 
بارسلونا در  سال 2013 که با تخلفاتی همراه بود، 
هیچ نقشی نداشــته اســت و به این ترتیب تمام 
تقصیرها را گردن رئیس پیشــین باشــگاه یعنی 

ساندرو روسل انداخت.
تصمیم عجیــب مالکان چینــی درباره 
دروازه بان میلان| با تصمیم مالکان چینی میلان، 
درحال حاضر روســونری به هیچ وجه قصد ندارد 
دروازه بان تیمش را بفروشد. آنها از تصمیم دوناروما 
برای عدم مانــدن در این تیم به شــدت عصبانی 
هستند و قصد برخورد شــدید با او را دارند. مالکان 
چینی به مدیران باشگاه اعلام کرده اند قید فروش 
دوناروما را بزنند و خیلی سریع یک جانشین مناسب 
برایش پیدا کنند. چرا که ایــن دروازه بان به خاطر 

رفتار بدی که داشت باید به سکوها منتقل شود!
اشــک های راموس در میــان کودکان 
سیل زده پرویی| ســرخیو رامــوس مدافع تیم 
فوتبال باشگاه رئال مادرید اسپانیا به دعوت یونیسف 
در میان کودکان ســیل زده پرویی حاضر شــد و 
هدایایی که از سوی خود و باشگاه رئال مادرید تهیه 
کرده بود شخصا به آنها رساند. راموس هنگام بازدید 
از یک خانواده پرویی که در جریان سیل اخیر خانه 
خود را به طور کامل از دست داده اند، منقلب شده و 
با گریه محل را ترک کرد. راموس در پروژه ساخت 
200 منزل مســکونی در دو شهر مهم پرو سهیم 
شــده و در کنار یونیسف مشــارکت مالی خواهد 

داشت.

شهروند| تیم ملی تکواندوی ایران تا چند روز دیگر 
باید در کره جنوبی برای دفــاع از عنوان قهرمانی خود 
در جهان بــه مصاف حریفانش بــرود. مهدی بی باک 
که چند ماهی است جانشین بیژن مقانلو شده، سعی 
کرده تا از تمام پتانسیل تکواندوی ایران استفاده کند 
و قطعا یکی از نفراتی که انتظار کســب مدال طلا از آن 
می رود، تکواندوکاری است که تا یک سال قبل به عنوان 
»سونامی« از او یاد می شد اما ناکامی در المپیک خیلی از 
معادلات را تغییر داد. فرزان عاشورزاده که بعد از شکست 
در المپیک و جام جهانی ماه های ســختی را ســپری 
کرده، معتقد است؛ با قهرمانی در جهان می تواند جواب 
منتقدانش را بدهد. در ادامه گفت وگوی »شهروند« با 
فرزان عاشــورزاده را قبل از اعزام به مسابقات قهرمانی 

جهان کره جنوبی می خوانید: 
  از شــرایط تیم ملی و همچنین وضع آمادگی 

خودت برایمان بگو؟
چند ماهی است که در اردو به سر می بریم و حالا دیگر 
آخرین روزهای تمرینی خود را پشت سر می گذاریم. 
امشب به کره جنوبی می رویم و چند روزی هم تا شروع 
مسابقات در این کشور تمرینات خود را دنبال می کنیم. 
من 6 تیرماه باید در مقدماتی و 7 تیرماه ان شــاءالله در 
فینال روی شیاپچانگ می روم و آمادگی خوبی هم دارم.

  با توجه به تجربه هایی که از دوره های قبلی داری، 
شرایط تیم ملی را مثبت می بینی؟

اولین موردی که در رقابت های سطح بالای قهرمانی 
جهان مهم به حســاب می آید، این اســت که اعضای 

یک تیم پشت سر یکدیگر باشند و همدلی حرف اول 
را در تیم بزند. از روز اولی که مســابقات آغاز می شود، 
هر تکواندوکاری که از ایران روی شــیاپچانگ می رود، 
عملکرد روی ســایر ملی پوشــان هم تاثیرگذار است. 
شــخصا به این تیم خیلی امیدوارم و دوست دارم که 
تمامی نفرات با مدال به کشور بازگردند. این تیم تلفیقی 
از نفرات جوان و باتجربه اســت که می تواند افتخارات 

دوره های قبلی را تکرار کند. 
  در دوره قبلی ایران قهرمان جهان شده و انتظار 
می رود که بتوانید از عنــوان قهرمانی تان دفاع 

کنید؟
ما دراین چند ماه در چند تورنمنت شرکت کردیم که 
حکم آزمون و خطا را برای ما داشت. کادرفنی هم بعد از 
مسابقات مختلف بهترین ها را برای اعزام به کره جنوبی 
انتخاب کرده و همه می خواهیم برای دومین بار متوالی 
قهرمان جهان شویم. من این انگیزه را در چهره تک تک 
اعضای کادرفنی و ملی پوشان می بینم که می خواهند 
قهرمانی جهان را تکرار کنند اما باید روز مسابقه برسد 
تا همه چیز مشخص شود. روز مسابقه سرنوشت همه 
تکواندوکاران را مشخص می کند و قبل از آن هیچ چیز 

قابل پیش بینی نیست. 
  بعد از المپیک تصمیم گرفتی تغییر وزن بدهی اما 

بازهم به همان وزن قبلی برگشتی.
بله، من بعد از مشــورت با کادرفنی تصمیم گرفتم 
در همان 58کیلوگرم مبارزه کنــم و دوره قبلی نیز در 
همین وزن شرکت کردم و مدال طلا را به دست آوردم. 

هر کسی به کره جنوبی می آید، قطعا جزو بهترین های 
جهان اســت و می تواند مرا که مدافع عنوان قهرمانی 
هستم، به دردسر بیندازد. من هم سختی های زیادی 
کشــیدم و امیدوارم بتوانم با ذهنیت باز در روز مسابقه 
حاضر باشــم تا یک طلای دیگر به کارنامه افتخاراتم 
اضافه کنم. دیگر به گذشــته فکر نمی کنــم و بعد از 
4 سال حضور مداوم در اردوهای تیم ملی سعی می کنم 

باتجربه تر عمل کنم. 
   در کادرفنی تیم ملــی تکواندو در ماه های اخیر 
تغییراتی به وجود آمده؛ حضور مهدی بی باک را 

چطور می بینی؟
ما کادرفنی جوانی داریم که البته سرشــار از انگیزه 
هستند. قبل از این هم با بی باک به عنوان مربی تیم ملی 
کار می کردیم و او به عنوان ملی پوش هم سال ها سابقه 
حضور دارد. به نظرم زمانش رســیده بــود که بی باک 
سرمربی شود و مطمئنم که در کارش موفق خواهد شد. 
سرمربی تیم ملی با ملی پوشان رابطه بسیار نزدیکی دارند 
و حتی زمانی که توان تمرین کردن نداشتیم، به خاطر 
رفتار و شخصیت بالای بی باک انگیزه ما چند برابر شده 
و تمرین کردیم. من و سایر ملی پوشان با دل و جان به 
بی باک علاقه داریم و رابطه ما هم بسیار صمیمی است. 
حضــور او در رأس کادرفنی انگیزه همــه را چند برابر 
کرده و در مسابقات نیز نکاتی که کادرفنی به ما گوشزد 
می کند، می تواند کمک شایانی به تمام تکواندوکاران 

باشد. 
  چند  سال در هر مسابقه ای شرکت می کردی، با 

مدال طلا برمی گشتی اما بعد از ناکامی در المپیک 
انتقادات زیادی نسبت به عملکردت صورت گرفت. 

هنوز هم از کسی دلخور هستی؟
گذشته ها گذشته و خیلی نمی خواهم به اتفاقاتی که 
در یک ســال اخیر رخ داد، فکر کنم. دروغ نمی گویم و 
اینطور نبوده که ناراحت نباشم. اتفاقا از برخی صحبت ها 
خیلی هم ناراحت شدم اما ســعی کردم از این اتفاقات 
درس بگیرم. من 2 سال هر مســابقه ای که می رفتم، 
همراه با موفقیت بودم و روی ابرها بودم. آن موقع دایما از 
من تعریف و تمجید می شد اما به یک باره بعد از المپیک 
نگاه ها منفی شد. خیلی ها شکســت المپیک را بهانه 
کردند تا از من و سایرین انتقاد کنند اما به  هرحال ورزش 
حرفه ای است و من سعی کردم به تمام این مسائل نگاه 
مثبتی داشته باشم. حالا در آستانه یک مسابقه بزرگ 
قرار دارم و درست نیست که بخواهم به اتفاقاتی فکر کنم 

که تمام شده و نمی توان آنها را تغییر داد.
  در پایان به علاقه مندان به تکواندو قول می دهی 

که با مدال طلا برگردی؟
قول دادن در ورزش حرفه ای درســت نیســت، 
چون هیچ اتفاقی را نمی توان پیش بینی کرد. انگیزه 
من بالاســت و دلیلش هم این است که می خواهم 
جواب تمام بی مهری ها و زخم زبان هایی که در این 
یک سال به من زدند را با مدال خوشرنگ خودم در 
مســابقات جهانی بدهم. امیدوارم نه تنها من بلکه 
تمــام اعضای تیم دســت پر به کشــور برگردند و 

دوباره نگاه ها به تکواندو مثبت شود. 

شهروند| مثبت شدن چند نمونه دوپینگ رکابزنان ایرانی در یک سال 
اخیر، نگرانی های زیــادی را از این بابت به وجود آورده و حالا کار به جایی 
رسیده که فدراسیون ایران از اتحادیه جهانی درخواست کرده یک نماینده 

برای کنترل دوپینگ به تهران اعزام کند.
رکابزنان زیر ذره بین

با درخواست فدراسیون دوچرخه سواری ایران، مسابقات قهرمانی کشور 
که در تیرماه  سال جاری برگزار می شــود، زیر ذره نماینده ضددوپینگ 
اتحادیه جهانی قرار خواهد داشت. »اینگو اسِوِن لینک« 42ساله آلمانی 
به عنوان نماینده و ناظر آنتی دوپینگ مسابقات قهرمانی کشور بزرگسالان، 
جوانان و بانوان از سوی اتحادیه جهانی دوچرخه سواری معرفی شد تا در 
تیرماه به مدت یک هفته در تهران حضور پیدا کند و از نفرات حاضر در این 
مسابقات تست های لازم را به عمل آورد. اقدام فدراسیون دوچرخه سواری 

برای کنترل دوپینگ در مسابقات داخلی با حضور یک نماینده بین المللی 
بی سابقه بوده و باید دید چه نتیجه ای در پی خواهد داشت. 

سایه دوپینگ بر سر دوچرخه سواری
از چند  سال قبل بحث وجود دوپینگ در دوچرخه سواری ایران توسط 
برخی از رکابزنان ملی پوش مطرح شد و حتی قبل از المپیک این شائبه به 
وجود آمد که در انتخابی تیم ملی این اتفاق صورت گرفته است. افشاگری 
چند ملی پوش درنهایت به مثبت شــدن دوپینگ چند دوچرخه ســوار 
انجامید که آخرین آنها به یک هفته قبل برمی گردد. درهمین راستا، تیم 
پیشگامان کویر یزد که در مسابقات آسیایی به عنوان نماینده ایران شرکت 
می کرد، بعد از مثبت شــدن دوپینگ 2 رکابزنش حالا به تورهای معتبر 
دعوت نمی شود و حتی چند کارشناس خارجی دوچرخه سواری ایران را به 
دوپینگ سیستماتیک متهم کرده اند. زنگ خطر برای این رشته المپیکی 

به صدا درآمده و فدراسیون نیز برای کنترل بیشتر از اتحادیه جهانی کمک 
گرفته است.

راه های مقابله فدراسیون
فدراسیون دوچرخه سواری در واکنش به اتفاقات اخیر برای هر رکابزن 
یک پرونده سلامت ایجاد کرده و چند باری به صورت سرزده از ملی پوشان 
تســت دوپینگ گرفته اســت. حتی خســرو قمری، رئیس فدراسیون 
دوچرخه سواری دریافت یک چک ضمانت 50میلیونی از ملی پوشان را در 
دستورکار قرار داده تا آنها در قبال رفتارشان ضمانتی نزد فدراسیون داشته 
باشند. قمری در دفاع از اقدامات فدراسیون می گوید: »دریافت این چک به 
هیچ عنوان سختگیری نیست؛ چراکه برای یک رکابزن بیشتر از این هزینه 
می شود. مطمئن باشید این تصمیمات اتخاذشده برای ممانعت از دوپینگ 

به نفع ما خواهد بود.« 

فدراسیون برای کنترل رکابزنان دست به کار شد

سایه دوپینگ بر سر دوچرخه سواری

کیوسک

عشقِ رونالدو

روزنامه »ســان« چاپ انگلیس با انتشار تیتر 
»عشقِ رونالدو« روی جلد از بازگشت احتمالی 
رونالدو بــه اولدترافورد خبر داد. ایــن روزنامه 
نوشت: »کریس رونالدو پس از مشکلاتی که در 
اســپانیا برایش به وجود آمده قصد بازگشت به 

منچستریونایتد را دارد.«

یووه، پیشقدم شو!

روزنامه ایتالیایی »کوریره دلو اسپورت« تیتر 
»یووه، پیشــقدم شــو« را روی جلد برد و از این 
باشگاه درخواست جذب ماروتا را کرد. این روزنامه 
مصاحبه هایی با میرابلی و فاسونه انجام داده که 
گفته اند: »اگر ماروتــا او را می خواهد، ما این جا 

هستیم. نمی توانیم روی او قیمت بگذاریم.«

شایعه روز

میزبانی را از امارات می گیرند!
تنش های سیاسی اخیر در حاشیه خلیج فارس 
و تیره شــدن روابط برخی کشــورهای عربی 
 AFC باعث افزایش دخالت های سیاســی در
شده است. هفته گذشته مقامات کنفدراسیون 
فوتبال آسیا با فشارهای سیاسی مقامات اماراتی 
دســت به تعویض داور قطری جدال این تیم با 
تایلند در بانکوک زدند. این اتفاق باعث عصبانیت 
مسئولان فیفا شده و آنها به AFC اولتیماتوم 
داده و خواســتار قطع دخالت های سیاسی در 
فوتبال قاره آسیا شده اند. بر همین اساس فاطمه 
سمورا که در دور جدید انتخابات فیفا به عنوان 
اولین دبیرکل زن انتخاب شده هشداری جدی 
به سران AFC نســبت به دخالت سیاست در 
فوتبال آن هم در میان کشورهای عربی حاشیه 
خلیج فارس به خصوص امارات و عربستان داده و 
تأکید کرده در صورتی که این وضع ادامه داشته 
باشد میزبانی جام ملت های آسیا 2019 از امارات 
گرفته شده و به کشــور دیگری واگذار خواهد 
شد. ظاهراً یکی دیگر از گزینه های میزبانی جام 
ملت های آسیا کشور چین بوده و با اتفاقات رخ 
داده بعید نیســت AFC به دستور فیفا مجبور 
شود میزبانی را از امارات بگیرد و به چین واگذار 
کند. شنیده می شود مقامات چینی نیز استقبال 
و آمادگی خــود را برای میزبانی این رویداد مهم 
فوتبالی در قاره به گوش کنفدراســیون فوتبال 

آسیا رسانده اند.

آن سوی مرز

تکذیب حضور آزمون در والنسیا
درخشش ســتاره ایرانی در لیگ اروپای  سال 
گذشته باعث شده گمانه زنی های زیادی درباره 
تیم فصل آینده او زده شود. سردار آزمون علاوه 
بر درخشش در روستوف در دیدارهای تیم ملی 
ایــران در مقدماتی جام جهانی هــم عملکرد 
تحسین برانگیزی داشت. جدیدترین شایعه ای 
که درباره آزمون مطرح شده پیشنهاد 15 میلیون 
یورویی والنسیا به اوست. ســردار که این روزها 
برای گذراندن تعطیلات به شهر زادگاهش رفته 
این شایعه را تکذیب کرده و گفته فعلاً تصمیمی 

برای ترک روستوف ندارد.

تمجید نانگ از کاوه رضایی
آلویس نانگ، مهاجم اســتقلال اطلاعاتی را 
درباره کاوه رضایی به نشــریه DH بلژیک داده 
است. نانگ با بیان این که شــاید تلفظ نام کاوه 
رضایی برای هواداران شــارلوا ســخت باشد اما 
او مهاجمی قابل اســت. نانگ دراین باره گفته 
اســت:  »رضایی مهاجمی گلزن اســت که با 
امضای قراردادی 2ساله به شــارلوا پیوست. او 
در خط حمله اســتقلال عملکرد خوبی داشت 
و گل های مهمی برای این تیم به ثمر رســاند. 
رضایی با گل های خوبش به استقلال کمک کرد 
که در پایان فصل به رتبه خوبی برســد. کاوه در 
اینستاگرام از هواداران این تیم خداحافظی کرده 
و آنها برای او آرزوی موفقیت کرده اند. به اعتقاد 
من این مهاجم ایرانی می تواند در شــارلوا موفق 

باشد و گل های زیادی به ثمر برساند.«

ورزش
www.shahrvand-newspaper.ir  |  varzesh@shahrvand-newspaper.ir :ایمیل گروه ورزش | 

شهروند| به طور طبیعی از فردی که رکورددار 
کسب بیشترین مدال در یک دوره المپیک است، 
23 مدال را در ادوار مختلف این رقابت ها به دست 
آورده و پرافتخارتریــن ورزشــکار تاریخ المپیک 
محســوب می شــود، باید انتظار انجام کارهای 
عجیب و غریب را داشته باشیم. مایکل فلپس که 
بعد از کسب 7 مدال طلا در المپیک 2014 برزیل 

از دنیای حرفه ای شــنا خداحافظی کرد، 
حالا در برنامه های مختلف تلویزیونی 
به عنوان کارشــناس حاضر می شود. 
پس از اظهارنظرهای جالبی که او درباره 
ورزش شــنا انجام داد و انتقادهایی را از 
سوی کارشناسان آلمانی در پی داشت، 
حالا این قهرمان قصد انجــام یک کار 

قابــل توجــه را دارد؛ کاری به 
بزرگی مســابقه با کوسه 
سفید! سایت گلوبو نیوز 
دراین باره نوشــته است: 
»مایکل فلپس، قهرمان 
شــنای جهــان که 23 
مدال طلای المپیک در 
کارنامه خــود دارد، قرار 
اســت که با یک کوسه 
مسابقه بدهد.« ماجرا از 

این قرار اســت که برنامه 

تلویزیونی »شــارک ویک« هر ســاله مسابقه ای 
عجیب را روی آنتن می برد و امســال قرار اســت 
مایکل فلپس با یک کوسه سفید مسابقه شنا بدهد. 
گلوبو نیوز در بخش دیگری از گزارش خود آورده 
است: »حالا که فلپس در رقابت با ورزشکاران هیچ 
رکوردی را باقی نگذاشــته و هیچ آرزویی برایش 
نمانده، تنها رویای او شکســت دادن یک کوســه 
اســت. اتفاقی بی نظیر کــه در دنیا هیچ کس 
قابلیت انجام دادنش را نداده است.« فلپس 
در این خصوص گفته است: »این یک رقابت 
هیجان انگیز اســت. من تمریناتم را بعد از 
مدتی استراحت، برای رقابت با یک کوسه 
آغاز کرده ام. برای من هیچ چیز غیرممکنی 
وجود ندارد و بــه همین خاطر 
تلاشــم را خواهم کرد تا 
بهترین نتیجه را در این 
رقابت رقم بزنم. قطعا 
می خواهم مدال رقابت 
با یک کوسه را نیز به 
کلکسیون افتخاراتم 
اضافه کنــم.« برنامه 
 Shark week
در یک هفتــه  و از 23 
جولای تــا 30 جولای 

نمایش داده می شود.

پرافتخارترین ورزشکار المپیک به دنبال رکورد فرا تورنمنت است

رقابت مایکل فلپس با کوسه سفید!
شــهروند| قهرمانی قاطعانه پرسپولیس در 
لیگ برتر فوتبال ایران باعث شد سرمربی این تیم 
به عنوان بهترین مربی باشگاهی کشورمان انتخاب 
شــود. ســایت clubworldranking هر ماه 
براســاس نتایج تیم های باشگاهی و تیم های ملی 
اقدام به انتخاب بهترین مربیــان جهان می کند. 
این سایت معتبر بر حسب تعداد بردها، مساوی و 
باخت های هر تیم به مربیان آنها امتیاز می دهد و 

درنهایت همین امتیازها رتبه بندی تیم ها را 
مشخص می کنند. در جدیدترین رده بندی 
که این سایت منتشر کرده، فقط دو سرمربی 
از ایران در 200 نفــر اول این جدول حضور 

دارنــد. قهرمانی پرســپولیس در لیگ برتر 
فوتبال ایران در فاصلــه 2 هفته مانده تا 

پایان مســابقات باعث شد که برانکو 
ایوانکوویچ به عنوان بهترین مربی 

باشــگاهی ایران انتخاب شود. 
او با کســب 3404 امتیاز 

رده 158  در  توانســت 
جهــان قــرار بگیرد و 
به عنوان بهترین مربی 
باشگاهی ایران شناخته 

شــود. جالب اســت که 
برانکو در رده بندی جدید 
یک پله ســقوط کرده 

اما باز هم بالاتر از کلودیو رانیه ری ســرمربی سابق 
لستر سیتی قرار گرفته است. بعد از برانکو علیرضا 
منصوریان، ســرمربی اســتقلال تهران با 3342 
امتیاز در رده 163 جهان و دومی ایران قرار گرفت. 
سیداکبر پورموســوی که فصل گذشته سرمربی 
اســتقلال خوزســتان بود با 2151 امتیاز در رده 
دویست وهشتادوســوم جهان است و جایگاهش 
نسبت به ماه گذشته دستخوش تغییر 
نشده است. مجتبی حسینی، امیر 
قلعه نوعی، مجیــد جلالی، علی 
دایی، فــراز کمالونــد و عبدالله 
ویسی هم مربیان ایرانی هستند 
کــه در رده 500 بــه پایین این 
رده بندی قــرار دارند. ظاهراً حضور 
در لیگ قهرمانان آسیا و کسب برد 
در این لیگ باعث افزایش امتیاز مربیان 
می شــود چون کارشناســان این 
سایت نتایج بازی های بین المللی 
را ملاک قرار می دهند. همچنین 
زین الدین زیدان، سرمربی رئال 
مادریــد، همچنــان در صدر 
این رده بندی اســت. لوئیس 
انریکه و دیه گو سیمئونه هم 
در رده های دوم و ســوم این 

جدول قرار گرفته اند.

رده بندی برترین مربیان فوتبال جهان اعلام شد

برانکو، بالاتر از همه مربیان ایرانی

گفت وگوی »شهروند« با فرزان عاشورزاده، سونامی تکواندوی جهان

 با مدال طلای جهان جواب
بی مهری ها را می دهم

 به خاطر بی باک با دل و جان تمرین کردیم
 2 سال روی ابرها بودم اما یک روزه نگاه ها منفی شد


